
  
 
 
 
 
 
  
 
 

1. Bruslařský klub Buď Inline Ostrava, z. s. 

Kubalova 394/59, 700 30 Ostrava 

IČ: 05048907 

V zastoupení: Mgr. et Mgr. Marek Švajný 

 

TISKOVÁ ZPRÁVA | KOLEČKO SPOJUJE 2023 

VE ZNAMENÍ ZMĚNY 

Další ročník benefiční jízdy Kolečko spojuje s pořadovým číslem 6 ve znamení změn a inovací je 

úspěšně za námi. Letošek lze hodnotit velmi pozitivně ve všech směrech a zdá se býti přelomovým 

ročníkem. Nejenže jsme společně pokořili všechny dosavadní rekordy, vyzkoušeli jsme i nový systém 

benefiční jízdy a vůbec poprvé jsme měli možnost si také otestovat mobilní aplikaci Kolečko spojuje. Při 

tom všem jsme se spojili pro dobrou věc a ukončili tak tradičně letní prázdniny dobrým skutkem  

a hřejivým pocitem u srdíčka. 

Start benefiční jízdy jsme stejně jako loni museli posunout z důvodu obrovského náporu při 

registracích a akreditacích, což opět nasvědčovalo novým vyšším číslům. Snahou bylo počkat na všechny 

účastníky (ne)trpělivě čekající v nekonečné frontě. Nakonec jsme se však rozhodli začít s přibližně 

25minutovým zpožděním, při vší úctě ke všem dosud neodbaveným účastníkům, kteří nám to snad 

odpustili či odpustí.  

Zahajovací 400metrové kolo odstartovalo v 11:25 v čele s hlavní cenou tomboly (Mazda 6 

k zapůjčení na víkend), jež věnoval Kodecar, a motorkáři z ostravského Harley klubu HOG Ostrava 

Chapter a samozřejmě za doprovodu více než dvousethlavého davu inlajnistů, koloběžkářů, handbikerů, 

vozíčkářů, dětí na odrážedlech a maminek s kočárky. Účastníků bylo tolik, že první startující již po 

dokončení zahajovacího kola dojeli ty, kteří sotva odstartovali kolo zahajovací. Od tohoto momentu se 

spustila časomíra, která odpočítávala 5 hodin samotné jízdy. 



  
 
 
 
 
 
  
 
 

Jakmile se prvotní nápor uklidnil, na tvářích organizátorů již panoval příjemný úsměv. Proč by 

také ne, počasí bylo ideální, rekordní počet 219 aktivních účastníků z předešlého ročníku byl překonán 

prakticky v samotném úvodu akce a celý den byl ještě před námi. Nakonec se počet aktivně se 

účastnících sportovců zastavil na čísle 309, tedy o téměř 100 účastníků více než tomu bylo loni, což je 

na jednu stranu obrovský úspěch, ale na stranu druhou i obrovský závazek. Už číslo 300 bylo tajným 

přáním, onou magickou hranicí, ale nakonec hlavně velkým překvapením pro celý organizační tým. 

Evidovali jsme totiž jen o něco málo online registraci více než loni. Nutno dodat, že propagace akce byla 

letos velmi zdařilá a motivaci k ní měli i samotné podporované organizace z důvodu změny systému 

benefiční jízdy. V neposlední řadě přispělo k rekordní návštěvě také vydařené počasí, takže díky 

posíláme opět tam nahoru a věříme, že i příští roky na nás bude myšleno.  

Celým dnem provázela účastníky akce skvělá Tereza Pufferová, moderátorka Rádia Čas a České 

televize, která i při svém moderování přispěla svým výkonem, když ujela přibližně 20 km na bruslích! 

Pohoda, nadšení, radost, respekt, úcta, sounáležitost a trpělivost účastníků jen dokreslovali charakter 

celé benefiční jízdy Kolečko spojuje. Když se totiž sejde 309 lidí s jasným cílem, není překvapením, že 

z toho bude zas a znovu rekord. Dámy a pánové, při benefiční jízdě Kolečko spojuje 2023 se ujelo 

neuvěřitelných 10 093,2 km, což je přibližně vzdálenost z České republiky do Japonska. Společnými 

silami jsme tak vytěžili kouzelných 100 932 Kč. Předána však bude celá vybraná částka 130 158 Kč. 

Pro koho jsme to letos vůbec jeli? Komu jsme pomáhali? Už ukončením jednoho ročníku začíná 

příprava toho následujícího. A právě po diskusích s participujícími organizacemi vznikla myšlenka změny 

systému benefiční jízdy. Na podzim loňského roku jsme jakožto organizátoři dlouze diskutovali na 

schůzích a před Vánoci bylo jasno. Jdeme do toho! Výtěžek se bude dělit mezi všechny participující 

organizace dle preferenčních hlasů samotných účastníků. Ale to ještě nebylo všechno. Obdrželi jsme 

několik tipů prostřednictvím emailu, koho podpořit a přibrat pod svá křídla příště. Jedním z návrhů byla 

14letá holčička s diagnózou DMO. Na první dobrou jsme tento návrh odložili, jelikož nesplňoval nepsané 

pravidlo – podporujeme organizace pomáhající osobám s handicapem. Aby těch změn nebylo málo, 

nakonec jsme se shodli a rozhodli, že ročník 2023 bude opravdu přelomový. Chceme a budeme 

podporovat organizace ale i jednotlivce. Velkou premiéru si tak letos odbyla právě Maruška Kučerová 

s rodinou, kteří to v životě nemají jednoduché, ale rozhodně to nevzdávají a společně bojují za lepší 

zítřky! Když jsme se dále dozvěděli, že se Maruška s rodinou (Majda tým) účastní benefiční jízdy 



  
 
 
 
 
 
  
 
 
pravidelně již několik let s cílem pomáhat, přestože sami potřebují pomoci, nebylo už o čem diskutovat. 

Tedy vyjma změny systému přerozdělení výtěžku. 

Jak je to tedy s tím výtěžkem, vybranými penězi a ujetými kilometry? Celková vybraná částka se 

generuje z příjmů ze startovného účastníků, dobrovolných darů, prodeje tomboly, prodeje doplňkových 

předmětů a příjmů od donátorů (firem). Za každý ujetý kilometr přičítáme 10 Kč (koeficient 10), 

maximálně však do hodnoty celkové vybrané částky. Výtěžek se tedy rovná násobku ujetých kilometrů 

a koeficientu. V případě, že je výtěžek nižší než celková vybraná částka, mají organizátoři možnost 

s tímto rozdílem naložit dle libosti. Letos byl tento rozdíl necelých 30 000 Kč. Jako každý rok byl darován 

ve prospěch podporovaným subjektům. Dle nového systému připadlo 50 % Marušce a její rodině  

a zbylých 50 % bylo rozděleno mezi podporované organizace dle preferenčních hlasů účastníků. 

Maruška tedy získala 65 079 Kč, které jí poslouží k nákupu nového invalidního vozíku. Nejvíce 

preferenčních hlasů získalo Oddělení dětské neurologie FN Ostrava a odneslo si šek na 17 985 Kč. 

Pomyslné druhé místo obsadil Mobilní hospic Strom života a vysloužil si tak částku 13 016 Kč. Na třetím 

místě se umístili paraflorbalisté z FBC ABAK Ostrava, kterým připadla částka 11 596 Kč. Bramborovou 

medaili a částku 8 519 Kč brala Mikasa a těsně za ní skončil Čmeláček s částkou 8 046 Kč. Nováček 

v podobě tanečního souboru handicapovaných a zdravých tanečníků z Bílé holubice si při své premiéře 

vysloužil 5 916 Kč. Závěrem snad jen objasnění drobné chyby. Při rychlém sčítání výsledků na místě jsme 

udělali nepochopitelnou chybu v dělení, a tedy součet částek pro organizace je roven číslu 65 077 Kč. 

Věříme, že si nikdo stěžovat nebude, ona koruna poslouží i tak dobré věci. 

Kolečko spojuje je osvětový projekt s velkým přesahem a obrovskou přidanou hodnotou. Proto 

se sluší poděkovat všem těm, kteří tuto myšlenku nejen sdílejí, ale především podporují. Velké 

poděkování úvodem patří všem finančním partnerům, bez kterých bychom každoročně nemohli zažívat 

nádhernou atmosféru benefiční jízdy. Konkrétně generálnímu partnerovi, společnosti Brembo Czech, 

která se do akce zapojila nejen finančně, ale také prostřednictvím svých zaměstnanců, rodinných 

příslušníků a jejich výkonů, dále také Moravskoslezskému kraji a Úřadu městského obvodu Ostrava-Jih 

za dlouhodobé spolufinancování projektu a v neposlední řadě také společnosti Maleda, Irontime  

a ha-vel za jejich finanční dary. 

K benefiční jízdě už tradičně patří automatické měření ujetých kol, kilometrů a statistické 

zpracování dat jednotlivců i týmů, které každoročně zajišťuje čipová časomíra Irontime. Díky té má každý 



  
 
 
 
 
 
  
 
 
účastník aktuální informaci o svém výkonu a my přehled o celkově ujeté vzdálenosti. Aby vše mohlo 

probíhat v reálném čase, je zapotřebí internetové pokrytí akce. O to se pravidelně stará firma ha-vel.  

V rámci doprovodného programu na téma „Život s handicapem“ se zúčastnili všechny výše 

zmíněné podpořené organizace. Konkrétně to byly organizace Čmeláček, Mikasa, FBC ABAK Ostrava, 

Oddělení dětské neurologie FN Ostrava, Mobilní hospic Strom života a Bílá holubice. Pestrý doprovodný 

program si pro účastníky připravila také Charita Ostrava. O celodenní zdravotnický dozor a první pomoc 

se starali záchranáři z Rescue Ostrava. Nezapomněli jsme spolu s Johnny servis ani na bezbariérové WC 

pro handicapované. U stánku Katedry studií lidského pohybu Ostravské univerzity byla tzv. chillout zóna 

sloužící k odpočinku a tradičně nechybělo ani měření tělesného složení. V průběhu dne byla pro 

účastníky benefiční jízdy a jejich doprovod připravena pestrá nabídka občerstvení včetně pitného 

režimu. O doplňování kalorií se starala firma Maleda s pannini, sendviči, tortillami, kofolou aj., dále pak 

stánek s pochutinami přímo z grilu jako jsou klobásky a krkovice. Po odvedené práci si účastníci mohli 

doplnit rovněž minerální látky a ionty v podobě točené desítky. Životabudič na různé způsoby 

připravovali zástupci z chráněné dílny s názvem Mental Café. Pro děti byl připraven skákací hrad, 

netradiční hry a malování na obličej. Pro případ, že by se někomu porouchala kolečka byl pro účastníky 

k dispozici tzv. servis box Dotáhni kolečko. A kdyby ani servis box nepomohl, nebo jste si svá kolečka 

zapomněli, či šli jen náhodou okolo po svých, měli jste možnost si bezplatně zapůjčit brusle v půjčovně 

1. Bruslařského klubu Buď INline Ostrava. 

 Stálicí a hlavním mediálním partnerem benefiční jízdy bylo už počtvrté Rádio Čas, kterému tímto 

oficiálně děkujeme. Podpora ze strany rádia každoročně narůstá. Letos přibyly k reklamním spotům 

v rozhlasovém vysílání rádia a sdílením na sociálních sítích také pozvánka předsedy klubu přímo do 

vysílání, dále zajištění doprovodného programu v podobě malování na obličej a instalace nafukovací 

startovací brány. Dalším tradičním hlavním mediálním partnerem benefiční jízdy je Forum Nová 

Karolina, která pravidelně láká návštěvníky obchodního centra na benefiční jízdu Kolečko spojuje formou 

videospotu, letáčku i plakátů. Mimo to vždy daruje krásné ceny do naší dobročinné tomboly, případně 

ceny pro vítěze. Za živý vstup a pozvánku do vysílání Dobrého rána děkujeme taktéž České televizi. Další 

z mediálních partnerů je TV Polar, která odvysílala pozvánky na benefiční jízdu. Městské obvody Ostrava-

Jih a Ostrava Vítkovice zvali své obyvatele na benefiční jízdu v tradičních oběžnících Jižních listů  

a Vítkovického zpravodaje. Články s pozvánkou a následně zhodnocením akce vyšly rovněž 

v Moravskoslezském deníku a měsíčníku Program. Poděkování patří také marketingovým organizacím 



  
 
 
 
 
 
  
 
 
Ovamedia a Melvin, které nám poskytly výrazné slevy na reklamní billboardy, cedule a ostatní reklamní 

plochy. 

S benefiční jízdou jsou již tradičně spojeny dřevěné pamětní medaile pro účastníky, které nám 

každoročně dodává Martin Jurek z Jurek Design. Mimo jiné nám znovu zapůjčil nádhernou dřevěnou 

magnetickou mapu ČR, kde mohou účastníci zaznačit, ze kterých koutů republiky se za námi vydali. 

Každoročně oceňujeme 3 nejvytrvalejší účastníky benefiční jízdy v kategorii, muž, žena a dítě a letos 

nejvytrvalejší družstvo v kategorii tým. Ceny pro vítěze zajistili Brembo Czech, 1. Bruslařský klub Buď 

Inline Ostrava, Tempish, Maleda, Jurek Design, Ollies, Forum Nová Karolina. K benefiční jízdě 

neodmyslitelně patří i ruličková tobola. Ceny do tomboly zajistili Kodecar, 1. Bruslařský klub Buď Inline 

Ostrava, Brembo Czech, Tempish, Forum Nová Karolina, Pekaři a spol., Fit Furt, ABB, Maxion a Maleda. 

Splněným přáním organizátorů byla aplikace Kolečko spojuje. Po loňském nezdaru při autorizaci 

ze strany Google jsme letos spustili první verzi pro Androidy. Do příštích let bychom rádi vytvořili aplikaci 

i pro uživatele Applu, tak aby měl každý okamžitý přehled o svých ujetých kilometrech, potažmo výtěžku. 

Mockrát děkujeme Lukáši Pavelkovi a projektu MyCondy, který aplikaci vytvořil. 

Za organizátora 1. Bruslařský klub Buď Inline Ostrava a celý organizační tým benefiční jízdy 

Kolečko spojuje bych na závěr ještě jednou mile rád poděkoval všem participujícím subjektům, 

generálnímu partnerovi, hlavním partnerům, hlavnímu mediálnímu partnerovi, mediálním partnerům, 

partnerům, dobrovolníkům, organizátorům, a především všem zúčastněným, kteří jste přidali ruku k dílu 

a odvedli kus práce s námi i za nás. Stejně jako loni vnímám, že Kolečko spojuje má obrovský přesah nad 

rámec jednodenní akce s cílem pomáhat potřebným. Po letošním ročníku již nemám strach o 

budoucnost tohoto projektu, benefiční jízda má již svou základnu, která se každoročně rozrůstá a své 

podporovatele, na které se může spolehnout. Už teď se se těším, co společně dokážeme příští rok! 

 

 

V Ostravě dne 3. 9. 2023     Marek Švajný (předseda klubu) 
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